
 

Bredballe Lokalhistoriske Forening  
 

Referat fra generalforsamling afholdt mandag den 6.marts 2023 i 

Sognegården, Bredballe.  
 

Formanden bød velkommen til foreningens medlemmer, hvor ikke mindre end 86 af disse var mødt op på 

trods af vejrudsigten, som lovede blæst, regn- og snebyger.   

Traditionen tro indledtes aftenen med en sang. 

Herefter gik man over til afholdelse af selve generalforsamlingen. 

1: Valg af dirigent:  

Bestyrelsen foreslog Preben Sørensen som dirigent.  

Der var ikke andre forslag, hvorfor Preben blev valgt med akklamation.  

Preben takkede for valget og kunne indledningsvis slå fast, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt i 

Ugeavisen, på hjemmesiden og ved mails til medlemmerne i forbindelse med udsendelsen af årshæftet. 

Han gav derefter ordet til formanden til beretningens aflæggelse.  

2: Bestyrelsens beretning: 

    Henrik forelagde på bestyrelsens vegne sin beretning om foreningens virke i 2022. (Se bilag). 

    Der var ingen kommentarer til beretningen fra de forsamlede medlemmer, som godkendte den med  

    akklamation.    

3: Fremlæggelse af revideret og underskrevet regnskab: 

    Erna aflagde som kasserer sin beretning vedr. foreningens økonomi. (Se bilag). 

    Heller ikke til dette punkt på dagsordenen havde forsamlingen spørgsmål, og regnskabet 

   blev godkendt med akklamation. 

4: Fastlæggelse af kontingent: 

    Bestyrelsen foreslog et uændret kontingent på kr. 100,00 pr. husstand for 2024. 

    Vedtaget af forsamlingen med akklamation.  

5: Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer: 

    Efter tur var Erna, Kurt og Margrethe på valg. 

    De var alle villige til genvalg. 

    Der var ikke andre forslag fra forsamlingen, hvorfor de alle blev valgt for en ny periode med akklamation. 

 



6: Valg af suppleant: 

     På valg var Peter Vestergaard Hansen. 

     Peter var villig til genvalg. 

     Forsamlingen havde ikke andre forslag, hvorfor Peter blev valgt for en ny periode med akklamation. 

7: Valg af revisor: 

     Den ene af foreningens revisorer, Helle Christensen, var på valg, og havde på forhånd meddelt  

     Bestyrelsen, at hun ikke ønskede genvalg. 

     Som erstatning for Helle foreslog bestyrelsen Bodil Sørensen som ny revisor. 

     Forsamlingen havde ikke andre forslag, hvorfor Bodil blev valgt med akklamation. 

     Formanden benyttede lejligheden til at takke Helle for en mangeårig stor indsats for foreningen både  

     som bestyrelsesmedlem og som revisor. 

     Forsamlingen kvitterede med et taktfast bifald til Helle. 

8: Indkomne forslag: 

     Der var ikke indkommet nogle forslag til bestyrelsen forinden afholdelse af generalforsamlingen. 

9: Eventuelt: 

    Der var ingen af de tilstedeværende, der ønskede ordet under dette punkt. 

 

Hermed var de enkelte punkter på generalforsamlingens dagsordenen i henhold til vedtægterne 

gennemførte, og den myndige dirigent Preben Sørensen kunne herefter takke forsamlingen for god ro og 

orden. 

Han overgav herefter ordet til bestyrelsens formand, som takkede ham for en fin afvikling af 

generalforsamlingen og præsenterede aftenens foredragsholder Tore Teglbjærg fra Vejle Stadsarkiv. 

Tore fik herefter ordet.  

Han startede med at fortælle, at han med baggrund i tilstedeværelsen af primært borgere med tilknytning 

og relationer til Bredballe og omegn, ville koncentrere sit foredrag om forlystelseslivet i Tirsbæk med 

enkelte afstikkere til forlystelseslivet i Nørreskoven. 

Han startede med at omtale 1800-tallet som forlystelsernes århundrede, begyndende med udvidelsen af 

havnen i 1826, som åbnede op for flere turister.  

Senere i århundredet kom jernbanen til byen, hvilket gav mulighed for, at endnu flere turister til vore 

naturskønne omgivelser på begge sider af fjorden. 

På stranden ved Tirsbæk har der gennem tiden været alle former for møder og forlystelser: 

vækkelsesmøder afholdt af diverse religiøse bevægelser, sommerrestaurant, koncerter, skytte- og 

vælgerforeninger osv.   



Hertil kom anlæggelsen af en ganske vist lidt primitiv campingplads, som så længe den eksisterede var 

velbesøgt primært af gæster fra Vejle by. 

Tillige blev Tirsbæk Kro et yndet udflugtsmål gennem halvtredserne og tresserne. 

Turisternes mål var dog først og fremmest naturen omkring byen, men også Jelling, som Fr.Vll udgravninger 

havde skabt en forøget interesse for, blev flittigt besøgt.  

Også dampskibsfarten på Fjorden blev populær, så populær, at der efterhånden var behov for op til fem 

afgange fra Vejle om dagen med anløb langs fjordens mange traktørsteder. 

Tores foredrag var særdeles spændende og rigt illustreret med et righoldigt billedmateriale. 

Fra foreningens side skal der lyde en stor tak til Tore for det indblik i de mere muntre sider af Vejles liv, han 

her gav os mulighed for at opleve. 

Den velbesøgte generalforsamling sluttede traditionen tro med endnu en fællessang, smukt 

akkompagneret af Jens Thormann på klaver.   
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